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Ünnep

A téliesre fordult időjárás miatt a Faluházban került megrendezésre az idei március 15-i meg-
emlékezés, melyet a Kerecsen Táncegyüttes színvonalas, az 1848-49-es forradalom és sza-
badságharc eseményeit  a tánc nyelvén megidéző műsora tett emlékezetessé. (Szomorú ak-
tualitást adott később e produkciónak, hogy sajnos itt lépett fel utoljára Hack István…) 
Az ünnep szónoka Kovács Péter újságíró, tanár, lapunk főszerkesztője volt, aki kiemelte az 
1848-as nemzedék önnön érdekein túllépő, máig ható példáját. A megemlékezést koszo-
rúzás zárta a Batthyány-szobornál.

      MÁRCIUS 15.  (Fotók: Hollai Gábor)
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Nomen est omen helyi fordításban annyit tesz: 
az Erdőkertes név kötelez. Arra ösztönöz 
bennünket, itt élőket, hogy együttes erővel 
megsokszorozzuk azt a zöld területet, amellyel 
a természet megáldotta településünket. An-
nak, aki itt él, vagy községünket választja la-
kóhelyéül, bizonyára fontos tényező a friss le-
vegő és a minél zöldebb környezet kialakítá-
sa. Az erre való törekvés már nem csupán 
trend, hanem egyre égetőbb létkérdés. Azo-
kat, akik a környezettudatosság mentén gon-
dolkodnak, összeköti egy láthatatlan, érték-
teremtés által fémjelzett közösségi védőháló. 
Azért, hogy Erdőkertesen minél több virág és 
fa, ellenben minél kevesebb hulladék és 
szennyezettség legyen, csakis együtt tehe-
tünk. Ha magas Déva várának mintájára ösz-
szedől a mások által megteremtett környezeti 
harmónia, akkor hiábavaló a zöldpártiak igye-
kezete, minden egyes eldobott papírzseb-
kendő és cigarettacsikk jelentősen növeli 
ökológiai lábnyomunkat. A tapasztalatok sze-
rint az erdőkertesiek többségének nemcsak 
a saját kertjének szépítése fontos, hanem a kö-
zösségi terek tisztasága, zöldítése is lényeg-

be vágó. A civilizált ember legfőbb ismérve, 
hogy szeretne újra jóban lenni a természettel, 
hiszen attól jobbnak, többnek érezheti magát. 
Egy olyan közösséghez fog tartozni, amely tisz-
ta vizet és friss levegőt hagy örökül utódainak. 
Erdőkertes Község Önkormányzata szemét-
szedéssel, fásítással, virágos kertek kialakítá-
sával, valamint zöld gondolkodás mentén fo-
gant rendezvényekkel szeretné segíteni ezt 
a példamutató irányt.  

Legutóbb a Kertes Erdőkertesért Munka-
csoport és Erdőkertes Község Önkormány-
zatának összefogásával megvalósuló Fecske-

hívogató rendezvényen nyert bizonyítást, mi-
lyen nagy érdeklődésre tart számot, amikor te-
lepülési szinten jelenik meg a zöldítés gon-
dolata. Mindig népszerűek a virágokkal, gyógy-
növényekkel foglalkozó, vagy éppen famet-
szésben, szőlőtermesztésben, komposztá-
lásban jártas szakemberek bemutatói, taná-
csadásai. Idén különösen fontosnak számított 

HOGYAN OLDJA MEG ERDŐKERTES? 
 

ZÖLDPROGRAM 
 
A környezettudatosság mindig fontos volt Erdőkertesen. 2021 januártól a helyi rendez-
vényeken is tudatosabban megjeleníti az önkormányzat a környezetvédelmi témákat. 
A II. Erdőkertesi Fecskehívogatón például kiosztottuk a Zöld könyvecskét, amely a 2023-
ban végzett önkéntes munkát, a zöld jócselekedeteket jutalmazza. A gyerekek és a fel-
nőttek már el is kezdték gyűjteni az első pecséteket a természetbarát tevékenységekért. 

Fotók: Hollai Gábor



Erdőkertesi Napló • 2023. április

Önkormányzat

5

Sajó Borbála: Hogyan komposztáljunk? című 
előadása, mivel kétféle láda is 
bemutatásra került, 
amit regisztráció és díj-
rendezés után kiszállít az 
önkormányzat az erdő-
kertesieknek.  A 320 li-
teres, fedeles műanyag és 
az 500 liter űrtartalmú fa 
komposztáló közül egye-
lőre az előbbi javára billent 
a mérleg a helyszínen fel-
iratkozók körében. Az idei 
év másik újdonsága, a Zöld 
Jócselekedetek program ke-
retén belül elkészített pecsét-
gyűjtő Zöld könyv ugyancsak 
ezen a rendezvényen debütált. 
Gyerekeknek tanösvényen való 
részvételért és kavicsfestésért járt 
a pecsét, felnőtteknek pedig egy 
fűszerkert elkészítéséért.  

A másik fontos, zöldítésre ösz-
tökélő program a hat éve, minden ősszel meg-
rendezésre kerülő Kertészeti Fesztivál, mely-
nek idei, hetedik alkalmára szeptember 24-
én vasárnap kerül sor. Az már biztos, hogy 
folytatódik a Szép kertek verseny, és a gye-
rekek körében oly népszerű Tündérkert ké-
szítés is visszatér, amiért újabb pecséteket le-
het begyűjteni. Mindkét fesztiválon képvi-
seltetik magukat azok a kistérségi vállalkozók, 
akiknek a környezettudatosság és a természeti 
kincsek jelentik a megélhetési forrást. Ők ter-
mészetből nyert ínyencségekkel vannak jelen, 
ez által is hozzájárulva a tudatos fogyasztási 
szokások formálásához. A gyerekek, akiknél 
elengedhetetlen, hogy jóban legyenek a 
természettel, nem csupán a rendezvényeken 
találkozhatnak a zöldítés fogalmával: minden 

erdőkertesi újszülöttnek jár facsemete, tavaly 
óta pedig a Természetesen Erdőkertes – Er-
dőkertes Természetesen program Magoncot 
a Magoncnak projektelemén belül az általá-
nos iskolát kezdő kisdiákok is gazdagabbak 
lesznek egy-egy almafacsemetével. A helyi 
ballagó osztályok pedig csüngő japán dísz-
cseresznyefák ültetésével búcsúznak az alma 
matertől.  

Az említett két rendezvényen kívül tavaly 
elkezdődött az első Közösségi tulipános kert 
kialakítása a Fő út és Kéri utca sarkán lévő kop-
jafánál, ahol összesen 650 darab tulipán-
hagymát, 30 tő selyemmirtuszt, 4 platánfát, 
és 20 darab sudárzsályát ültettünk el az erre 
vállalkozó családokkal. Ez reményeink szerint 
idén is folytatódik, a 2022-ben megkezdett 
Háromház parkosítással egyetemben, mely-
nek során 198 darab növény került elültetés-
re a Béke utca és a Fő utca sarkán: mindkettő 
ideális pecsétgyűjtő alkalomnak ígérkezik. A 
Föld napja alkalmából is mindig sor kerül 
egy-egy fontos környezetbarát megmozdu-
lásra, a tervek szerint idén április 22-én az If-
júsági tábort fogjuk széppé varázsolni a csa-
ládokkal. Településünk is csatlakozik a május 
6-án megrendezésre kerülő, országos Te-
Szedd! – Önkéntesen a tiszta Magyarorszá-
gért programhoz, melynek keretén belül sze-
metet szedünk majd a vállalkozó szellemű 
zöldharcosokkal, a tavalyi őrbottyáni hul-
ladékgyűjtéshez hasonlóan. Erdőkertes 
zöldítéséből a polgármesteri hivatal dol-
gozói is rendszeresen kiveszik a részüket, 
hiszen kezük munkáját dicsérik az in-
tézmény előtt található, illetve a Fő út 
mentén elhelyezkedő, muskátlival te-
leültetett virágtartó pollenek.  

 
Márkus Judit 
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KÖZÖSEN VÁLTJUK VALÓRA... 
(Fotók: Facebook/Erdőkertes Község Önkormányzata és Facebook/Dr. Pásztor László)

MINDIG JÓ TÁRSASÁGBAN 
A Barátság Nyugdíjas Klub éves beszámoló rendezvénye jó hangulatban zajlott.

SZEMÉTSZÁLLÍTÁS  
A DTkH tájékoztatása alapján a NYARALÓ szolgáltatással kapcsolatban az alábbi változtatás ke-
rült bevezetésre. Korábbi években többször gondot okozott a zsákok átvétele. Erre való tekintettel 
az idei évben is a NYARALÓ szolgáltatással rendelkező ügyfeleik részére a levelezési címükre, 
postai úton 26 darab érvényességi matricát küldött a társaság. 
A kommunális hulladék bármilyen, kereskedelmi forgalomban kapható, maximum 120 literes 
űrtartalmú zsákban kihelyezhető, melyre jól látható helyre 1 db érvényességi matrica felragasztása 
szükséges alkalmanként. Így a megadott levelezési címen átvehetik ügyfeleink a szükséges ér-
vényesítő matricákat.

FOXPOST CSOMAG - 
AUTOMATABŐVÍTÉS 

Az elmúlt időszakban többen is megkeresték 
polgármester urat azzal, hogy a FOXPOST cso-
magautomata nagyon leterhelt, és ez ké-
nyelmetlenséget okoz. Dr. Pásztor László 
ezért levélben  és telefonon  is megkereste az 
üzemeltetőt. Jelzéseire azt a választ kapta, 
hogy a forgalmi adatokból ők is látják a szol-
gáltatásuk iránti egyre nagyobb igényt. Ígé-
retet kapott Erdőkertes, hogy nyár közepére 
elvégzik a bővítést.

HÁZSZÁMTÁBLÁK 
KISZÁLLÍTÁSA 

Megkezdődött a házszámtáblák kiszállítása, 
amelyet az önkormányzat vállalt magára. 
Munkatársaink értesítik a megrendelőket a 
kiszállítás várható időpontjáról a rendeléskor 
megadott e-mailcímen.

KÉT BÖLCSŐDE ERDŐKERTESEN 
Újabb lakossági igényt tud kielégíteni az önkormányzat 2024-ben a két bölcsődével. Az ön-
kormányzati fenntartású bölcsőde mellett egy baptista bölcsőde kiviteli terve is készen van, 
és az építési engedélyt is megkapta.  Az egyikben 4 csoportszobában 52 kisgyermeket, a má-
sikban 2 csoportszobában 28 gyermeket tudnak majd ellátni.  
A beruházások kockázatát igyekszik csökkenteni az önkormányzat, ugyanis az építőanyagárak 
elszabadulása miatt sok a konfliktus, egyre nő a feszültség a kivitelezők és a megrendelők kö-
zött. Erdőkertesen jelen pillanatban konstruktív az együttműködés, és fontos, hogy ez így is 
maradjon, hiszen sok gyermek születik, a családok mindennapi életét nagyon megkönnyíti, 
ha a településen belül tudják majd bölcsődébe íratni a gyermekeiket.
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HACK ISTVÁN! 
 
BARÁTOM… 
Kilenc évig képviselőtársam. 

Felnőttként lettél a barátom: nem az emlékek és az idő köt össze, ha-
nem a gondolat és a hit… 

Olyan őszinteséggel és szeretettel fordultál azokhoz az emberekhez, 
akiknek szolgálatára mint képviselő elszegődtél, hogy az mindenki számára 
viszonyítási pont és példa volt.  

Első találkozásunk alkalmával egy polgárőrcsoport ülésén a mellettem 
lévő üres székre ültél, és én egyből éreztem, hogy itt most számomra is 
valami új kezdődik: nem tudtam kivonni magam a kisugárzásod alól. És en-
nek jegyében telt el több mint egy évtized. Hittél az emberekben, és szí-
vedbe fogadtad őket.  

Hiszem, hogy mindig érezni fogjuk azt az űrt, amit most magad után hagy-
tál, de mindannyiunkban maradt emlék, példa, vagy tanítás, amit örökre 
elraktároztunk.  

Most elindultál azon az úton, amelyet majd mi magunk is kénytelenek 
leszünk bejárni, de biztos vagyok abban, hogy mielőtt odaát megszólíta-
nának, Te megkérdezed, miben segíthetek… 

Dr. Pásztor László

HACK ISTVÁN 
 
nagy családból származik, Dunaújvárosban 
született 1967. május 2-án. 
Iskolai tanulmányait Ercsiben, illetve Ká-
polnásnyéken végezte. 
Tizenévesen már a mezőgazdaságban 
dolgozott. 
21 évesen ismerkedett meg feleségével, 
akivel 1993 augusztusában házasodtak 
össze. 
A kötelező katonai szolgálat teljesítése 
után, 1992 februárjától együtt kezdtek el 
dolgozni a Zepter cégnél, amelynek mun-
katársa volt egészen a haláláig. 
2006 októberében költöztek Erdőker-
tesre, ahol az Erdőkertesi Polgárőrség 
oszlopos tagja lett. 
Lételeme volt a mozgás, így kerültek be fe-
leségével egyetemben a Veresi Bokréta 
Néptáncegyüttes, illetve a Veresegyházi 
Hagyományőrző Népi Együttesbe, ké-
sőbb pedig az Erdőkertesi Kerecsen Tánc-
együttesbe. 
Betegségére tizenöt hónappal ezelőtt 
derült fény: türelemmel, méltósággal és bi-
zakodással viselte.

Fotók: Hollai Gábor, Lethenyei László
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Nélküled nincs rendezvény Erdőkertesen. 
Hogyan alakult ki az átlagon felüli társadalmi 
szerepvállalásod? 
Kétéves korom óta élek Erdőkertesen. Amikor 
a művelődési házban (akkor még Ady Endre 
Művelődési Ház és Könyvtár) kezdtem el 
dolgozni, alig háromezren laktak itt, tehát 
mindenki ismert mindenkit. A szüleimet is so-
kan ismerték, édesapám, Jakab Sándor vasutas 
volt, de munka mellett a téli időszakban sokan 
hívták böllérkedni, disznót vágni. Még a mai 
napig is emlegetik, milyen finom hurkát tudott 
készíteni. Édesanyám a helyi varrodában, 
majd a Ganzban dolgozott, a mai napig is meg-
keresik őt varrnivalóval. Számos társadalmi 
munkában is részt vettek, így már gyerekként 
ebben nevelkedtem. Talán hetedikes le-
hettem, amikor a Fő úton lefelé a vasútállo-
másig, a járda melletti részen, a faültetésben 
segédkeztem először. Amikor óvodások lettek 
a fiaim, bekerültem a szülői munkaközösség-
be, majd automatikusan az iskolában is részt 
vettem a rendezvények, jótékonysági bálok 
szervezésében, lebonyolításában. A férjem és a fiaim is fociztak az Er-
dőkertesi Sportegyesületben, így szépen lassan ez is beszippantott. 
Olyannyira, hogy még egy női labdarúgócsapatot is alakítottunk. Majd 
minden hétvégét a focipályán töltöttünk a családdal: vittük-hoztuk a 
gyerekeket a Góliát tornákra, majd később megyei bajnokságokra. Egy-
egy hazai meccs után szendvicset készítettünk, vagy bográcsban főz-
tünk a csapatnak. A jótékonysági sportbálok szervezésében is aktívan 
részt vettünk, és Pásztor Gyula bácsi Karácsony Kupáin büféztünk sok-
sok éven át, így a két ünnep közötti időszakot az iskola tornatermé-
ben töltöttük. A társadalmi munka sok lemondással jár, ezért nagyon 
fontos a családi háttér, hogy ők is partnerek legyenek. Az önkéntes-
ség, a segítés mindig jelen volt a családunk életében. Az én gyerme-
keim is ebben nevelkedtek, és örömmel tapasztalom, hogy ők is ak-

tívan részt vesznek a karitatív rendezvények, 
események támogatásában. Már az unokáim 
is túl vannak az első társadalmi faültetésükön. 
Mivel önkormányzati képviselő vagyok, illik is 
mindebből részt vállalni. 
Hogyan kezdődött a könyvtárosi pályafutá-
sod?  
Annak idején a Ganz Árammérő Műszer-
gyárban dolgoztam, ahol most az önkor-
mányzatnak van a raktára. Amikor az megszűnt, 
nem fogadtam el a felajánlott gödöllői állást, 
hiszen még kicsik voltak a gyerekeim. Két 
évre munkanélküli lettem, közben folyama-
tosan kerestem a lehetőséget, hol tudnék el-
helyezkedni itt helyben. Amikor 1994-ben ta-
karítónőt keresett a Faluház, jelentkeztem az 
állásra. Akkor Dániel Kornél volt az igazgató. 
Az alatt az egy év alatt munka mellett vezettem 
Ifjúsági klubot, illetve Bölcs bagoly klubot, va-
lamint az Anyám fekete rózsa versmondó 
verseny és kerékpáros programok adminiszt-
rálásában, vendéglátásában is részt vettem. 
1997-ben elvégeztem az egyéves könyvtár asz-

szisztensi képzést, az óta is folyamatosan járok továbbképzésekre, hi-
szen a jó pap is holtig tanul. Aztán negyvenévesen elvégeztem az in-
formatika-könyvtár szakot is a főiskolán. Mindig igyekeztem naprakész 
lenni az aktuális témákban, részt vettem többek között biblioterápi-
ás és bábcsoport vezetői kurzusokon, valamint „Az én könyvtáram” or-
szágos projektben, a mintaprogramokat kipróbáló és alkalmazó 
könyvtárként. A könyvtár és a faluház szerves egységet képez, így a 
könyvtárosi teendők mellett a faluház programjainak lebonyolításában 
is aktívan közreműködtem. 
Mikor lettél képviselő? 
Második nekifutásra, 2010-ben lettem képviselő az erdőkertesi lakosok 
bizalmából, de a testület Művelődési Bizottság munkájában már 
2006 óta részt veszek.  

Hollósi Jánosné Marika

Fotók: Hollai Gábor

Fotók: Márkus Judit

INTERJÚ HOLLÓSI JÁNOSNÉ MARIKA KÖNYVTÁROSSAL, KÉPVISELŐVEL 
 

„ÉN A TETTEK EMBERE VAGYOK” 
 

Mindig csodáltam Hollósi Marikát: ahogy fürgén összekészíti az olvasók által kért könyveket, közben mindenkihez van pár kedves szava, 
ahogy a fáradság legkisebb jele nélkül tevékenykedik egy-egy rendezvényen, ahogy papírszínházi vagy kézműves foglalkozást tart óvo-
dásoknak, iskolásoknak. Az Erdőkertes közszolgálatáért címmel kitüntetett könyvtáros valódi példakép számomra, és úgy hiszem, sokunk 
nevében mondhatom, hogy borzasztóan fog hiányozni most, hogy március végén, negyvenéves munkaviszony után nyugdíjba vonul. 
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Van olyan szegmense a közéletnek, amit kü-
lönösen kedvelsz? 
Mindenekfelett az emberekkel, főként a gyer-
mekekkel való kommunikációt kedvelem. Hu-
szonöt éve, mióta a SZEDER Közhasznú Egye-
sület táborokat szervez nyaranta, én is kiveszem 
a részem a közösségi munkájukból. Már idén 
is megvan az a júliusi hét, amikor én fogom tá-
boroztatni a gyerekeket. A Faluházban működő 
csoportokkal is közvetlen kapcsolat alakult ki 
az évek során. Sokan jönnek be a könyvtárba 
információt kérni, mondván, hogy Marika biz-
tosan tudja… A segítés természetemből adó-
dik, ilyen vagyok. 

Az évek folyamán hogyan változtak a könyv-
tárba járási szokások? 
A lélekszámhoz viszonyítva nincs sok beirat-
kozott olvasó. Mindig is volt egy állandó mag. 
Ők annak ellenére, hogy felgyorsult a világ, és 
már hódítanak az e-könyvek, a papír alapú ol-
vasnivalót is igénylik. A lexikonokat már nem 
használják a fiatalok, de azért könyvtári órákon 
elő szoktuk venni a gyerekekkel, hiszen az 
egyetemi kutatások során szükség lehet rájuk. 
A beköltöző családok általában beiratkoznak 
a gyerekekkel, de olyan is van, aki csupán egy 
idő után csodálkozik rá, hogy itt könyvtár is van. 
Az igazság az, hogy én elkényeztettem az ol-
vasóimat. Elvileg vannak olyan szabályok, 
hogy a gyerekek csak három, a felnőttek pe-
dig hat könyvet kölcsönözhetnek ki, de nálam 
akár húsz kötetet is ki lehetett vinni. A pan-
démia alatt betelefonáltak az olvasók, én ösz-
szekészítettem a könyvcsomagot, és már vitték 
is, vagy házhoz szállítottam. Megesett, hogy 
egy kislány beült az ablakba, én meg hordtam 
neki a könyveket, hogy válogathasson. Az 
óvodás és az iskolás csoportok rendszeresen 

jönnek, most is alig várták, hogy kinyissunk. Egy 
gyerkőcöt akkor tudok megszólítani, ha be-
hozzák a könyvtárba. Hiába készítek plakátot 
vagy hirdetést, nem biztos, hogy megfogja 
őket. De egy könyvtári foglalkozás után álta-
lában sokan beiratkoznak, és ha a szülő is kap-
ható a dologra, együtt visszajönnek kölcsö-
nözni. Örömmel tölt el, amikor meglátnak az 
utcán, vagy akár az óvoda, iskola udvaráról is 
kikiabálnak, hogy „Szia, Marika néni!” 
Voltak hullámvölgyek? 
Voltak. Nem könnyű huszonkilenc évet úgy vé-
gigdolgozni, hogy nincs egy ünnepnap a csa-
láddal, vagy nem létezik szabad hétvége, mi-
vel akkor is rendezvények vannak. Időnként 
családi nehézségek, munkahelyi konfliktusok 
is akadtak. Talán kétszer volt olyan mélypon-
tom, amikor azt gondoltam, más pályát kelle-
ne választanom. Ezeket valahogy mindig át-
vészeltem. Az olvasóktól is rengeteg szeretetet 
kaptam, de ez kölcsönös: éltetjük egymást. Ők 
is képesek voltak átsegíteni a problémákon. Ha 
nem lenne stabil a családi hátterem, valószí-
nűleg pályát módosítottam volna. Szeren-

csére ez egy családbarát munkahely, annak ide-
jén a gyerekeimet is be tudtam hozni, amikor 
picik voltak, most pedig már az unokáim jön-
nek velem. Biztos, hogy ez után is fogok ve-
lük könyvtárba járni.  
Nyilván egyre többen tudják, hogy nyugdíj-
ba vonulsz. Mik a reakciók? 
Mindenki megdöbben és sajnálkozik. Én is. 
Én ide hazajártam. Nem is azt mondom, 
hogy a második otthonom, hiszen a legtöbb 
időmet itt töltöttem, kötődöm az olvasóim-
hoz. Fájó szívvel hagyom itt a könyvtárat, de 
úgy gondolom, most már át kell adni a fiata-
labb generációnak. Én pedig kihasználom a 
negyvenéves munkaviszony lehetőségét, hi-
szen nem lehet tudni, mit hoz a jövő. A ki-
sebbik fiamék ott laknak nálunk az unokákkal. 
Most ők is munkahelyet váltanak, így próbá-
lok segíteni nekik, több időt tölteni velük. 
Nem beszélve arról, hogy lesz végre egy kis 
„énidőm”… Egyelőre várom az új kollégát, akit 
még be kell majd tanítanom. Ez egy elég nagy, 
25 000 kötetes könyvtár. Vannak olyan prak-
tikák, amiket muszáj átadni. Gondozni kell az 
állományt, és az olvasók lelkét is. Jól esik ne-
kik, ha elmondhatják, milyen öröm vagy bá-
nat érte őket. 
Ha csak egyetlen dolgot kellene mondani, mi 
fog a legjobban hiányozni? 
Ez az egész… Igazából nem vagyok a szavak 
embere. Én a tettek embere vagyok. 
Hol találkozhatnak majd az emberek a ked-
venc könyvtárosukkal? 
Ezután is szívesen részt veszek majd min-
denféle társadalmi munkában. Reményeim 
szerint, mivel több szabadidőm lesz, még 
több karitatív munkát tudok majd vállalni. 
Nem szeretnék teljesen elszakadni a közös-
ségtől. Még az is lehet, hogy végre be tudok 
ülni egy színházi előadásra, és végig is tudom 
nézni… 

Márkus Judit 
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Hogyan kerültetek Erdőkertesre? 
A férjem tősgyökeres erdőkertesi, itt 
nőtt fel, én viszont fóti vagyok. A ba-
rátaink itt laknak az utca elején, és egy-
szer, amikor eljöttünk megnézni a há-
zukat, megtetszett ez a szép, vadre-
gényes hely, így ez lett az új otthonunk. 
Hogyan lettél kéz- és körömápoló? 
Ez érdekes történet, mert soha nem 
voltam túlságosan csajos típus, csak a 
szalagavatómon és az esküvőmön vi-
seltem műkörmöt. Egyszer aztán, kö-
rülbelül öt éve az egyik unokatestvérem 
rendelt egy géllakk készletet, amit én is 
kipróbáltam. Nagyon megtetszett. Je-
lentkeztem egy géllakktanfolyamra, az-
tán később, 2021-ben egy OKJ-s mű-
körmös képzést is elvégeztem, és addigra 
teljesen beleszerettem a szakmába. Imá-
dom, nekem ez a hobbim. Először csak otthon 
csináltam, aztán amikor már hetente új körme 
volt minden családtagnak és barátnak, java-
solták, hogy ideje lenne továbblépnem. Ezek 
után felépült a kis körmös kuckó, amit a férjem 
és édesapám készítettek a terveim alapján. Há-
rom kisgyerek mellett nem igazán tudnék el-
helyezkedni, így meg teljesen a magam ura va-
gyok. Délelőtt dolgozom, délután pedig el tu-
dok menni óvodába, iskolába, és persze a kü-
lön foglalkozásokra. 
A vendégköröd túlnyomórészt helyi nőkből 
tevődik össze? 
Nagyon vegyes a kép. Jönnek Kertesről, Őr-
bottyánból, Veresegyházról, de még Buda-
pestről is jár hozzám egy hölgy, akinek kerte-
si a barátnője, és amikor meglátogatja, egyúttal 
a körmét is rendbe teteti. Korosztály szem-
pontjából is nagyon változó a vendégek ösz-
szetétele, tizennyolctól hetvenéves korig. 
Szeretek hosszú körmöket építeni, ezt csak a 
fiatalok választják. Általában nagyon rövid 
körmöket kérnek, hiszen a hétköznapokban ez 
a praktikus. Van, aki az egyszerűbb, letisztul-
tabb stílust kedveli, de akad, aki mind a tíz kör-
mére más színt szeretne. Tavaly tavasszal az 
egyik vendégem a szivárvány valamennyi ár-
nyalatát megrendelte. Érdekes, hogy egy éve, 
amikor megnyitottam, mindössze két posztot 

tettem ki 
a közösségi oldalra, és azóta egyetlen hirde-
tésre sem volt szükség, a vendégeim viszik to-
vább a híremet. A munkáimról fotót szoktam 
készíteni, és kilencven százalékban fel is töl-
töm a Viki Körmös Kuckója Facebook-olda-
lamra.  
Konkrétan milyen szolgáltatásokat takar a kéz-
ápolás? 
A kézápolás egy alapmanikűrrel kezdődik, de 
nekem nincs olyan vendégem, aki csak ezért jön 
el.  Két-három csiszolófejjel rendbe teszem a 
körmöket, felemelem és kivágom a bőrt, a re-
szelés után pedig jöhet a géllakk vagy a mű-
köröm. Ezen felül lehet nálam kérni méhviaszos 
japán manikűrt és paraffinos kézápolást. Ez fő-
leg így tavasszal hasznos, hiszen segíti a bőr re-
generációját a téli viszontagságok után. Néhány 
alkalom elteltével csodákra képes a mélyápo-
ló hatóanyag. Többféle márkát is használok, mi-
vel mindegyikből más a jó. Én igyekszem min-
denből a legjobb terméket választani. Köröm -
ágyápoló olajból például tizenöt félét tartok, 
hogy mindenki megtalálja a kedvére valót.  
Gyönyörű mintájú tippek sorakoznak az asz-
talodon. Ezek valóságos festmények.  
Igen, kézzel festettem őket. Már gyerekko-
romban is szerettem rajzolni. Furcsa, mert ha 
azt kérik tőlem a fiaim, hogy rajzoljak egy au-
tót, nem fog menni. De ha körömre kell autót 

rajzolni, akkor biztos, hogy meglesz. Ez-
zel a pici fejű ecsettel bármit képes va-

gyok megrajzolni, nagyon szeretek díszíteni, 
bár a mai rohanó világban nem mindenkinek 
van ideje két és fél órát itt ülni. Ez a balerina-
minta például negyven perc pluszban, és ál-
talában két körömre, mindkét gyűrűsujjra el-
készítem. Sokszor a vendégeim hoznak ma-
gukkal a Pinterestről képeket, milyen mintát 
szeretnének a körmükre, ezeket szívesen 
megvalósítom, ők pedig boldogan men-
nek haza. Minden évszaknak, ünnepnek 
megvan a maga díszítése. Mostanában na-
gyon sokan kérnek babyboomer körmöt, és 
idén a magentaszín hódít, imádják a ven-
dégeim. Sokféle technikával dolgozom, de 
tanulni is nagyon szeretek. Esténként leü-

lök a YouTube elé, körmös videókat nézek, új 
technikákat tanulmányozok, és tippeken gya-
korlom a mintafestést. Továbbképzésekre is já-
rok, olyankor szinte az egész kuckót magam-
mal viszem. A legutóbbi képzésen a resze-
lésmentes technikával ismerkedtünk meg. 
Mindig azt nézem, miben tudnék fejlődni.  
Erdőkertesen nagy a konkurencia? 
Igen, de szerintem mindenkinek megvan a ven-
dégköre és a saját stílusa. Én beszédesebb, köz-
vetlenebb típus vagyok. 
Fontos a nőknek, hogy szép és divatos legyen 
a körmük? 
Szerintem a mai világban nagyon fontos a ki-
nézet, és főleg a köröm és a haj ápoltsága. Bár 
sajnos nem mindenki teheti meg, hogy fod-
rászhoz vagy körmöshöz járjon, de a hölgyek 
kilencven százaléka előbb mond le bármi 
másról, csak hogy nő maradhasson. Az is lé-
nyeges, hogy valaki tudja viselni azt a köröm-
színt vagy stílust, amit választott. Egy köröm ak-
kor szép igazán, ha megvan az íve, és csillog 
rajta egy egyenletes tojásfény. Ezt akkor lehet 
látni, amikor felviszem rá az alapréteget. Eb-
ben a natúr állapotban a leggyönyörűbb! En-
gem boldoggá tesz, amikor vendégeim mo-
sollyal az arcukon mennek haza, ezért semmi 
pénzért nem adnám fel a körmösséget. Ez ál-
maim munkája! Imádom! 

Márkus Judit 

Visnyockiné Viktória

KERTESEN-NŐ 
VISNYOCKINÉ VIKTÓRIA, KÉZ- ÉS KÖRÖMÁPOLÓ 
Visnyockiné Viktória abban a szerencsés helyzetben van, hogy a mun-
kája egyben a hobbija is. A háromgyermekes fiatal édesanya nem is-
mer lehetetlent, altatás után YouTube-videók és Pinterest fotók se-
gítségével képezi magát, hogy a legbonyolultabb körömmintákat is 
művészi módon, játszi könnyedséggel valósítsa meg. Csillogó sze-
mekkel, óriási lelkesedéssel mesélt a munkájáról, melynek során nap 
mint nap kihívások elé állítják a vendégei. 

Viki mottója: „A munkám egyben a hobbim is, és en-
nél nincs jobb dolog!” 

Fotó: Visnyocki Norbert

Fotók: Visnyockiné Viki
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Hangulatos tavaszköszöntő rendezvényt szervezett az ön-
kormányzat és a Kertes Erdőkertesért Munkacsoport Fecs-
kehívogató néven. A rendezvényen kiderült, hogyan lehet jól 
komposztálni, gyümölcsfát metszeni, vagy éppen STIHL-
szerszámokkal fűrészelni, de az is, hogy mi is az a pillecu-
korsütés. Továbbá gyermekprogramok sokasága (például 
tanösvény, kavicsfestés) várta a szeles időben is szép szám-
ban kilátogató családokat. Külön kiemelnénk a finom gaszt-
rokínálatot és a kézműves termékek vásárát.

      ERDŐKERTESI FECSKEHÍVOGATÓ  (Fotók: Hollai Gábor)

    NŐNAP ERDŐKERTESEN
A Kandúr Banda és Bozsó József színművész fellépése 
színesítette az idei kertesi nőnapot

Fotók: Hollai Gábor
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Az újság ötlete, akárcsak a településé, Róheim 
Sámuel nevéhez fűződik, aki – korát meg-
előzve – a marketingkommunikáció jelentő-
ségét nemcsak megértette, hanem alkal-
mazta is. Így történt, hogy Erdőváros első új-
sága, akárcsak a tervek szerint öthetente 
megjelenő további lapszámok, vevőcsalogató, 
új telektulajdonosokat toborzó, mondhatni 
pr-cikkeket tartalmaztak leginkább. Ezek-
ben többnyire az üdülőváros egyedülálló 
levegőjét és fürdőjét, zamatos szőlőjét, gyü-
mölcseit és borát méltatták, kiváló befekte-
tésként bemutatva az erdővárosi telek- és in-
gatlanvásárlást. A kiadásért is érthető módon 
a Róheim-család által vezetett Magyar Ipar és 
Kereskedelmi Részvénytársaság felelt, ám 
az 1934-es év után a család gazdasági ne-
hézségei miatt a szerkesztőségi munkát fel 
kellett függeszteni.  

A lap ezt követően új neveken és kiadók-
nak köszönhetően éledt újjá, ahogy arról 
Zombor István ír a 100 éves Erdőkertes 
című könyvben (212-214. oldal). A háború vi-
szontagságait és borzalmait túlélő lakosság-
ból a szerző kutatásai szerint 1948-ban támadt 
egy lelkes csapat, akik ismét megkísérelték a 
saját lap nyomtatását. Az Erdővárosi „Barát-
ság” Sport-, Dal- és Kultúregyesület állt a ki-
adás mögött, az újság pedig Sportbarátság 
néven indult útjára. A kezdeményezés csak 
egy lapszámot élt meg, ezúttal az egypárti 
diktatúra némította el újabb évekre a közös-
ség médiumát. A harmadik, ismét csak két szá-
mot jelentő lapindítás 1984-ben, Erdőkertesi 
Napló néven valósult meg, most már az Ady 
Endre Művelődési Ház és az Erdőkertesi Köz-
ségi Tanács közös kiadásaként. A negyedik al-
kalommal is az Ady Endre Művelődési Ház 
vette szárnyai alá a saját újságot, az Erdő-
kertesi Tükör végre hosszabb ideig, 1989-től 

BOLDOG SZÜLETÉSNAPOT, 
ERDŐKERTESI (ERDŐVÁROSI) NAPLÓ! 
1933. március 28-án, kilencven éve szü-
letett meg – a település neve után – az Er-
dővárosi Napló. Kilencven év nagy idő. 
Nemcsak egy ember, hanem egy újság 
életében is: még ha a háború, a politikai vi-
harok vagy gazdasági nehézségek miatt a 
lap kiadása meg-megszakadt. A hosszabb-
rövidebb szünetek ellenére főnixmadár-
ként támadt fel újra és újra a szerkesztő-
ség és az újság, bizonyítva, hogy a közös-
ségnek szüksége van egy saját sajtóorgá-
numra.

KÖZKÍVÁNATRA 
Olvasóink kérésére következzen néhány írás az Erdővárosi Napló legelső, 1933. március 
28-ai számából! Az újság címlapján szereplő „Erdővárosiak – Erdővárosról” című cikk kö-
rinterjúban mutatja be az akkori betelepült lakosokat és Erdőváros előnyeit. A „Levél 2033-
ból – Az Erdővárosi Napló álma” egy korát meghaladó, futurisztikus, sci-fi elemekkel tűz-
delt kedvcsináló írás, melynek mi a Vissza a jövőbe! címet adnánk. Az eredeti cikkek köz-
zétételéhez köszönjük Rachow Marianna és Zombor István segítségét! 

Lamos Edit
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egészen a kilencvenes évek végéig szolgál-
ta a közösséget, már csak kisebb megszakí-
tással – írja Zombor István. Végül 1997 janu-
árjában visszatért az Erdőkertesi Napló, 
most már az Önkormányzat kommunikációs 
csatornájaként, és 2002-től napjainkig fo-
lyamatosnak nevezhető a megjelenése.   

Az egykori reklámújságnak szánt, négyol-
dalas, fekete-fehér kis lap az évek folyamán 
alaposan átalakult. Lassacskán 24 oldalasra 
nőtt, és színes, a modern kor követelmé-
nyeinek megfelelő, színvonalas magazinná 
vált. A tartalma is megváltozott, a kezdeti pr-
cikkeket szórakoztató vagy éppen fontos 
közéleti információknak helyt adó írások vál-
tották fel, talán csak a kertészeti, gyümölcs-
termesztési tanácsok és a sportesemények 
szerepeltek mondhatni állandó rovatként az 
újság különböző formáiban. Szerepe egyre 
nőtt a betelepült lakosság közösséggé for-
málódásában, építésében, informálásában, 
míg végül a közösségépítés egyik fontos 
kulcsává vált.  

Lamos Edit 
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Erdőkertes Község Önkormányzata 2023-ban is meghirdeti a Szép Ker-
tek versenyét. Az idei versenyben, igazodva az elmúlt években látható 
kertekhez, két kategóriában várjuk a jelentkezőket. Figyeltünk arra, hogy 
az előző évek kategóriái illeszkedni tudjanak az újonnan kialakított ka-
tegóriákba. Így mindenki könnyedén be tudja sorolni kertjét egyik vagy 
másik kategóriába. 

A versenyben induló kerteket a Kertes Erdőkertesért Munkacsoport 
látogatja meg.  
A kategóriák jellemzői: 
VIDÉKI ROMANTIKUS – TERMÉSZETKÖZELI KERT 
• Virágzó, vadvirágra emlékeztető és haszonnövények egyvelegé-

nek alkalmazása 
• Fák, bokrok és évelők egyaránt megtalálhatók benne 
• Madár- és rovarbarát 
• A klímához alkalmazkodó 
• Környezettudatos 
MODERN PIHENŐ – DÍSZKERT 
• Az épülethez igazodó vonalvezetés 
• Gyep és szegély egyensúlya 
• Letisztult formák, színek 
• Egységes burkolat és zöldfelület 
• Modern kialakítás 
A pályázatra minden Erdőkertesen ingatlannal rendelkező lakos je-
lentkezhet. 
JELENTKEZÉSI HATÁRIDŐ: 2023. MÁJUS 26. 

Részvételi szándékot az Erdőkertesi Naplóban található jelentke-
zési lapon lehet jelezni, melyet a következő helyeken kitett ládákba 
dobhat be: Erdőkertesi Polgármesteri Hivatal,  és ESÉLY Családsegí-
tő Szolgálat 
Jelentkezni lehet a következő e-mailcímen is: erdokertes.kerteszeti-
fesztival@gmail.com  

A jelentkezéskor a következő adatokat adja meg: név, cím, tele-
fonszám, e-maicím (ha van), kategória 

A bírálóbizottság június-július hónapokban előre egyeztetett idő-
pontban, belső megtekintéssel végzi szemléjét. A szemle során fény - 
képet készít, melyet az Erdőkertes Kertészeti Fesztivál Facebook -ol-
dalon lehet megtekinteni. Kizárólag az oldalon, a pályázatok alatt le-
adott lájkok összesítésével kerül kiosztásra a Közönségdíj. A megosz-
tások alatt lévő lájkokat nem tudjuk számolni.  

A kategória I-II.-III. helyezettjei az ingatlan utcafrontjára kihelyez-
hető plakettet, elismerő oklevelet és vásárlási utalványt, illetve aján-
déktárgyat nyernek. Az I. helyezett 50 000 Ft, a II. helyezett 40 000 
Ft, a III. helyezett 30 000 Ft értékű díjban részesül. A versenyben részt-
vevők helyezéstől függetlenül elismerő oklevelet és 5 000 Ft értékű 
vásárlási utalványt kapnak.  
Az eredményhirdetésre és ünnepélyes díjátadásra 2023. szeptember 
24-én, a Kertészeti Fesztiválon kerül sor.  

Sok sikert kívánunk a versenyhez! 
              A Kertes Erdőkertesért Munkacsoport nevében:  

Nagyné Gódor Csilla alpolgármester 

2023. ÉVI SZÉP KERTEK 
VERSENYKIÍRÁS

Név: .................................................................................................................................................................................................... 

Cím: .................................................................................................................................................................................................... 

Telefonszám: .................................................................................................................................................................................. 

E-mailcím: ........................................................................................................................................................................................ 

........................................................................ 
aláírás 

Kategória:     o  Vidéki romantikus – Természetközeli kert          o  Modern Pihenő – Díszkert

JELENTKEZÉSI LAP  
AZ ERDŐKERTES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

ÉS A KERTES ERDŐKERTESÉRT MUNKACSOPORT 
ÁLTAL MEGHIRDETETT PÁLYÁZATRA
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ÁPRILIS 22. 10:00 
A FURFANGOS CSUDADOKTOROK – 

BÁBSZÍNHÁZ 
Az előadást követően interaktív társasjáték-
ban lehet részt venni. A magyar történelmi 

mondákat feldolgozó társasjátékot a helyszí-
nen meg is lehet vásárolni. 

Az előadás jegyára: 1 800 Ft/ fő. 
Ajánlott korosztály: 3-12 évig. 

 
ÁPRILIS 22. 10:00 

VÁCDUKA CSILLAGA – 
KISTÉRSÉGI KI MIT TUD? 

Általános iskolák között zajló első tehetség-
kutató verseny Kovács Gyula Sándor szociál-
pedagógus főszervezésével, az Erdőkertesi 

Faluház és Könyvtár közreműködésével. 
Kategóriák: ének (egyéni és csoportos), 

hangszer, próza, tánc. 
Jelentkezési lapot és tájékoztatót a 

dukacsillaga@gmail.com-on lehet igényelni.  

MÁJUSI ELŐZETES PROGRAMOK 
 

MÁJUS 2. 
SPORTOLÁS VILÁGNAPJA: 

MAX TRAINING BEMUTATÓ, ILLETVE 
KÖREDZÉS BEMUTATÓ 

(ingyenes program) 
 

MÁJUS 6. 17:00 
SZOLLÁR SZILVIA: 

TRANSZGENERÁCIÓS ELŐADÁS  
(Adomány alapú előadás) 

 
MÁJUS 12. 17:30 

PITYPANG ÉS LILI – BÁBSZÍNHÁZ ELŐ-
ADÁS 

Jegyeket online lehet venni! 
www.nefelejcsbabszinhaz.hu 

AZ ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR 
2023. ÁPRILISI PROGRAM

Hirdessen 

az Erdőkertesi 
Naplóban! 

Velünk sikeres lesz! 
4000 PÉLDÁNY, KEDVEZŐ ÁR 

Bővebb információ: 

kovacspe@t-email.hu 

06 30 930 4831



ÁLDÁS, BÉKESSÉG! 
Van-e köze, lehet-e bár-
milyen köze a mi mos-
tani életünkhöz annak, 
hogy a Biblia szerint, és 
a keresztyén emberek 
szerint is feltámadt Jé-
zus? Mert eléggé úgy 
tűnhet első látásra, hogy 
Jézus feltámadásának 
a 2000 éves hagyománya pontosan annyi ha-
tással van a mai kultúránkra, illetve még inkább 
a mai emberek életére, a világ mostani állapo-
tára, mint például egy Augustus seregében szol-
gált római katona kardjának, vagy annak, hogy 
egy etruszk anya 2700 évvel ezelőtt mit adott 
enni a gyermekeinek. Vagyis nagyjából semmi. 

De ha messzebbről indulunk, és mégis na-
gyobb rálátással belegondolunk, sőt körbené-
zünk, szinte alig megváltoztatható az a hatás, amit 
a keresztyénség hozott például Európába. 

Pár hete fontos látogatásra kiutaztunk Hol-
landiába. Az autópályákról a környező telepü-
léseken vég nélkül mindenhol templomokat, ka-
tedrálisokat, kápolnákat láttunk Ausztria és Né-
metország szerte, amelyeket mi nagyon szépnek 
láttunk. Nem is beszélve a holland templo-
mokról, amelyeket mintha még sűrűbben épí-
tettek volna egymás mellé. Nem tudom, hogy 
mekkora értéket képvisel ez az épített örökség, 
de csak ha mindezeket le kellene bontani, ki tud-
ja, hogy hány ország hány éves költségvetése fo-
rogna kockán. Vagy ha fel kellene építeni ezeket 
újra. Ha körülnézünk, végül is a múltat látjuk. Mi-
ért építettek ennyien ekkora épületeket? Erre szá-
momra az a válasz, hogy az ember abba fektet 
be, ami a számára fontos. Gondolom, hogy elő-
deink számára az Isten, az Isten Igéje, a Szent-
írás, Jézus tanításai és élete, halála és feltámadása 
nagyon fontos volt. Tulajdonképpen ki sem le-
hetne törölni a mi kultúránkból a keresztyénsé-
get, és így Jézus feltámadását. 

Mert ne felejtsük el, hogy a keresztyénséget 
nem a papok/lelkészek építik. Nem a gyüleke-
zetek tagjai, nem az úgynevezett „egyház”. 

Ha emberekre lenne bízva, akkor már régen nem 
lenne sehol. Hány emberi kezdeményezésről 
már nem is tudunk, már a történészek sem, mert 
régen elsikkadtak. A keresztyénség bármennyire 
is elitvallásnak néz ki, vagy vannak, akik annak lát-
ják, és ehhez ilyen fogalmak társulnak: hatalom, 
uralom, arany, drágakövek, befolyás. Mégis azt 
mondhatjuk, hogy épp a keresztyénség miatt 
épültek kórházak (a régi ispotályok mai megfe-
lelői), idősek, elesettek, fogyatékkal élők gon-
dozása (apácák foglalkoztak régebben a bete-
gekkel, és diakonisszák mentek be a gyógyít-
hatatlanok, akár leprások közé is, és a megne-
vezésben még mindig „nővérkének” hívjuk a kór-
házi ápolókat). Együtt van a múltunkban a sok-
féle hatás, az, hogy épp a keresztyén egyház állt 
a szegények, az elesettek mellé. 

De akkor mi van a mai emberrel? Mert mint-
ha egyre többen lennének olyanok, akik szá-
mára nem több Jézus, mint egy kitalált, vagy né-
melyek szerint ugyan történeti valós személy, 
de aki volt, és már nincs, mert meghalt. Ehhez 
igazodva élik is az életüket. Amit a Biblia jónak 
tart, arra sokszor azt mondják, hogy butaság. 
Bibliát olvasni, templomba, gyülekezetbe jár-
ni nincs idő. Amit pedig a Biblia kárnak, sőt mér-
gezőnek tart, azt sokan fontosnak, és az éle tük-
höz elengedhetetlennek tartanak (például a vá-
gyak szabad megélése a házasságon kívül és a 
szórakozásban, akár az online térben, akár a va-
lós életben, vagy a gyermekek korlátok és fe-
gyelmezés nélküli nevelése, sőt, igényeiknek 
szinte a kiszolgálása). 

Mintha Jézus nem is támadt volna fel. Mint-
ha mindenki bármit megtehetne. Mintha tény-
leg az történne, amit a legerősebbek diktálnak. 
Mintha Jézus tényleg meghalt volna. Sőt, mint-
ha Isten kivonult volna ebből a világból. Vagy a 
társadalmunk fordult el attól, amit korábban a leg-
fontosabbnak tartott? Lehet, hogy a mai emberek 
között egyre kevesebben vannak, akik nem hi-
szik, hogy Jézus ma is él, és nemsokára visszajön? 
Ismerek olyan embereket, akik ezt hiszik, és ez-
zel a felelősséggel élnek. Hogy akármelyik na-
pon visszajöhet, hiszen feltámadt, él, és amit mon-
dott, azt megteszi. És akik így gondolkodnak, azok 
jól vannak, mert Isten szerinti rend alakul az élet-
ükben. Mert az Isten szerinti rend mindenkinek 
jó. Persze most még mindig tehetünk bármit, él-
hetünk – sőt visszaélhetünk – a szabadságunk-
kal, és ezt sokan sokszor meg is teszik. Mi is tar-
taná vissza a világot az összeomlástól? A házas-
ságokat a széthullástól? Mi adna erőt és szere-
tetet ahhoz, hogy közöny helyett oda tudjunk for-
dulni a másikhoz, aki segítségre szorul? 

A válasz nem is „mi”, hanem „ki”. Kicsoda? Az 
élő Jézus. Aki fenntartja a „Krisztus testét”, az 
egyházat – annak ellenére, hogy bűnös, bű-
nökkel küszködő emberek járnak oda. Nem vé-
letlen az a mondás is, hogy az egyház léte egy-
fajta bizonyíték arra, hogy Jézus valóban feltá-

madt, mert mi emberek még mindig nem tud-
tuk tönkre tenni, pedig bűnösök vagyunk. Va-
lóban Ő az, Aki megtartott minket 2000 éve. 
Az élő Jézussal hit által nekünk is kapcsolatunk 
lehet. Kapcsolat, amely kétoldalú. Hiszen Jézus 
nemcsak egy történelmi személy (az is), hanem 
ma is élő személy. Nem kell hozzá irányítószám, 
e-mailcím, telefonszám vagy bármi, csak az 
imádság. Bármikor. Bárhonnan. Bármilyen nehéz 
helyzetből, vagy éppen jó helyzetből. Ő itt van, 
és ma is hív önmagához. Azért, hogy nekünk le-
gyen jó életünk. Nem Őneki van ránk szüksé-
ge, hanem nekünk Őrá. Mert ez a világ valóban 
a szétesés felé halad, minden leépül, ennek az 
oka pedig benne van a rendszerben, és ezt a Bib-
lia bűnnek nevezi. De van egy valaki, aki legyőzte 
a bűnt, és annak következményét, a halált. 
Amire egyikünk sem lenne képes, azt tette meg 
Jézus a kereszten. Viszont aki hisz Őbenne, az 
erőt és szeretetet kap. Aki hisz Őbenne, az kap-
csolatba kerül a világmindenség fenntartójával. 
Aki hisz Őbenne, a többiektől is függetlenül ké-
pes és kész lesz arra, hogy szeretetet, figyelmet 
és gondoskodást hozzon a környezetébe. Mert 
Jézus ezért jött. Hogy az önző és a fegyelme-
zetlen (és sokszor fékezhetetlennek tűnő) em-
beri vágyak ne tegyenek tönkre mindent, sőt, 
hogy az Istentől elszakadtságba született em-
ber mégis alkalmas legyen gyógyító mondato-
kat mondani, áldássá válni a körülötte élők szá-
mára. Nem tudom, hogy kinek mit jelentett a 
mögöttünk lévő húsvét. De bármi volt is eddig, 
keressük az élő Jézust. Megtalálható. Húsvét 
egyik legfontosabb üzenete ez. Amit Jézus mon-
dott: „Én vagyok a feltámadás és az élet. Aki hisz 
énbennem, ha meghal is, él.” (Jn 11:25.) Itt lesz 
köze a mi életünknek Jézus feltámadásához. 
Mert egy másféle minőségű élet kezdődik el ak-
kor, ha valaki az élő Jézussal találkozik. Amely-
ben már nem a vágy diktál, amikor el lehet dob-
ni az utolsó füves cigit, lesz erő kikapcsolni a Tik-
Tokot, meg lehet bocsátani, mert mi is átéltük, 
hogy nekünk is megbocsátott az Isten. Ebből él-
tek meg valamit őseink, ezért tartották fontos-
nak a templomok, katedrálisok építését mint kö-
zösségi helyekét, ahol ezt az Istent lehet imád-
ni. Ezért van tele az európai művészet és kultúra 
bibliai vonatkozásokkal. A kérdés az, hogy a mi 
mai életünkben van-e helye az élő Jézusnak. 
Hogy amit mi építünk, az megmaradó érték-e. 
Segítsen erre minket a mi Urunk! Ámen. 

Gergely Ferenc Barnabás 
erdőkertesi református lelkész 

06 30 40 56 173 • gfbarna@gmail.com
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Chartres Cathedral (Franciaország)

Gergely Ferenc Barnabás
Fotó: errefel.hu

HÚSVÉTI ÜZENET
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Szabó Kázmér (Suhajda Dániel) és felesége, 
Lola (Gyebnár Csekka) a város egyik köz-
ponti helyén bérelnek egy lakást, ahonnan Káz-
mér politikai kampányát egyengetik, és min-
denki számára jól elérhető. Igen ám, de az irá-
nyítótábla: „Közjegyző az emeleten” megté-
vesztő, így a potenciális ügyfelek rendre a kam-
pányirodába tévednek. Ebből aztán váratlan 
komikus helyzetek és találkozások sora fakad: 
Rozi néni, Carmen, az özvegyasszony, (több 
szerepben az átváltozó színésznő, Madár 
Veronika), csakúgy, mint az ügyfél, az őster-
melő és Móric (szintén több szerepet alakító 
László Csaba). Lola, a feleség és a kampányt 
segítő Dobránszki Sanyi (Gombás Ádám) 
próbálják kezelni a lehetetlen szituációkat, de 
a komikus helyzetek sora egyre csak fokozó-
dik. Józsi meghalt! Háromszor is, mert minden 
látogató esetében ez a dráma mást-mást jelent. 
Közben a kampány sikere érdekében Sanyi öt-
lete nyomán Kázmérnak véradáson kellene 
részt venni, imázsának vonzóbbá tétele ér-
dekében. Kiderül azonban, hogy ő még a vér 
szó hallatán is elájul – ahogy ezt többször meg 

is teszi. Mivel minden nagy politikusnak van 
egy alteregója, ezért Sanyinak zseniális ötle-
te támad. Kázmér esetében legyen ez Kálmán 
(Szőke Zoltán), Kázmér testvére. Adjon ő 
vért! (Anyagi ellenszolgáltatás fejében persze.) 
Ő azonban nem rendelkezik szeplőtlen múlt-
tal. Sem a nőknek, sem az italnak nem tud el-

lenállni, ráadásul még büntetve is volt. Szőke 
Zoltán rendkívül szuggesztíven alakítja a gát-
lástalan nőcsábászt és politikust. Más megol-
dás híján megköttetik a testvérek között az üz-
let. Kálmán beszáll a kampányba. Jól kezeli a 
sajtót, és a politikai vetélytársak kegyét is 
megpróbálja megnyerni. Sanyinak ismét men-
tőötlete támad. Megpróbál terápiás eszközt 
bevetni Kázmérnál. Önszuggesztiója sikerrel 
jár, mert amikor a vér szó elhangzik, Kázmér az 
általa oly kedvelt hangszerre, a furulyára gon-
dol. Teljes a siker, a véres fóbia a múlté. Lehet, 
hogy Kálmánra már nincs is szükség? De az ön-
szuggesztió sem tökéletes, és Kálmánnak kell 
végigvinni a kampányt. A sikeres csaló mód-
szere ragadós, és Kázmér közjegyzőnek kiad-
va magát diploma nélkül folytatja az emberek 
megtévesztését, más módszerrel. Csak jöjjön 
a pénz! Igyekezni kell, mert a halotti lepelnek 
nincs zsebe! 

A szereplők játékán érezni lehetett az össz-
hangot és az összeszokottságot, mintha „ba-
rátok közt” lettek volna. A két átváltozó művész 
által alakított karakterek kiváló lehetőséget te-
remtettek a színészi képességeik kibonta-
koztatására. A nézők a helyzet- és jellemko-
mikumban bővelkedő előadást vastapssal dí-
jazták. Szőke Zoltán a Faluház megbízott ve-
zetője művészkollégainak játékát apró, fi-
gyelmes ajándékkal köszönte meg. Mi nézők 
pedig egy kellemes, vidám este élményét vi-
hettük haza. Kíváncsian várjuk a folytatást! 

Rimai S. Éva 

„Bármi nyomaszt, letör, vagy boldogtalanná tesz, bár-
mitől rosszul érzed magad, ha sikerült fölemelni a gu-
bancos hétköznapokból a lelkedet, hirtelen kisüt a 
nap, és felderülsz. Minden nevetés: felszabadulás.”  

(Müller Péter) A Közjegyző az emeleten című színdarab ősbemutatója a Pécsi Harmadik Színházban volt 
az elmúlt év végén. Januártól az előadás a Belvárosi Színházban is látható. Az önfeledt 
szórakozásra vágyó erdőkertesieknek nem kellett sem Pécsre, sem Budapestre utazniuk 
egy jó színházi élményért, elég volt az Erdőkertesi Faluházba elsétálni a kellemes tava-
szi estén. Az élmény házhoz jött. A kétórás színdarab Moravetz Levente forgatókönyve 
alapján került színpadra, aki egyben rendezője is volt. A szerzőtől már láthatta a Faluház 
közönsége az Örömlányok végnapjai című sikerdarabot. A mostani szereposztást tekintve 
is a korábbi televíziós szappanopera-szereplőket (Szőke Zoltánt és Gyebnár Csekkát – Ba-
rátok közt; valamint Madár Veronikát és Suhajda Dánielt – Jóban-Rosszban) láthattuk a 
színpadon a vígjátékban. A teltházas előadás teljes siker volt. 

SZÍNHÁZ 

KÖZJEGYZŐ AZ EMELETEN 

Fotók: Rimai
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Milyen életpálya áll Ön mögött? 
Általános iskolámat Veresegyházon végez-
tem a központi, tóparti iskolában. Kitűnő so-
hasem voltam, általában négyes jegyeim vol-
tak. Speciális érdeklődésem nem volt, de 
szorgalmas voltam, igyekeztem mindig helyt -

állni az iskolában. Szüleim 4, illetve 6 ele-
mi osztályt végeztek. Édesapám fizikai mun-
kás volt. Egy nálam jóval idősebb nővérem van, 
ő nem tanult tovább. Én voltam az első a csa-
ládban, aki képezte magát. Középiskolába az 
Újpesti Kanizsai Dorottya Gimnáziumba jártam. 
Az akkoriban egy lányiskola volt. Utána mun-
kába álltam. Férjhez mentem, egy fiam és egy 
lányom van, akik már felnőtt, családos emberek. 
Mindig arra törekedtem, hogy a család és a 
munka egyensúlyba kerüljön. 
Érettségi után milyen pályát választott? 
Érettségi után dolgoztam Újpesten a bőr-
gyárban, csavargyárban, öntödében, zsinór-
gyárban, ahol cipőfűzőket gyártottam. Nem 
terveztem, hogy gazdasági területen dolgoz-
zak, de úgy alakult, hogy Erdőkertesen az ön-
kormányzatnál helyezkedtem el. Utána a 
GESZ-nél (ma: GAMESZ) anyagkönyvelésen 

dolgoztam Veresegyházon. Szerettem ott 
dolgozni, mert jó közösségbe kerültem. To-
polánszki Tamás volt a vezetőm. Ahogy a 
gyerekek nőttek, kezdtem más állás után néz-
ni. Hirdetésre egy XIII. kerületi iskolába je-
lentkeztem gazdasági vezetőnek. A beosz-
táshoz 1995-ben elvégeztem egy hároméves 
iskolát, ahol felsőfokú költségvetési szakvizs-
gát tettem. Így mégis megragadtam a pénz-

ügyi-gazdasági vona-
lon. Ezután munka-
helyet váltottam, Bu-
dapesten a VIII. ke-
rületi Nap utcai ze-
nei iskolában voltam 
gazdasági vezető. A 
beosztáshoz szak-
irányú diplomával 
kellett rendelkezni, 
így bár korom miatt 
nem köteleztek rá, 
de kihívásnak érez-
tem, hogy én is 
megszerezzem a 
gazdasági mérnö-
ki diplomát. A 
Gyöngyösi Szent 
István Egyetem 
jogutódjában, a 
Károly Róbert 
Főiskola Gazdál-
kodási Főiskolai 
kar Gazdasági 
mérnöki szaká-
nak távoktatási 

tagozatán 2005-ben gazdasági mérnök-
ké avattak. A képzésen új ismeretekkel gaz-
dagodtam. Szerintem mindig kell valami kihí-
vás, ambíció, hogy az ember új célokat tűzzön 
ki és érjen el. Egy sportbeli hasonlatot emlí-
tenék. Az egyik futótársam mindig csak 10 ki-
lométert fut, mert nem bízik magában, pedig 
biztosan képes lenne nagyobb távolságokra. 
Szerintem a teljesítményünk határait mindig 
feszegetni kell, hiszen a fejlődés visz előre. 
Mindig hajtson bennünket egy új elérendő cél.  
Milyen cél hajtotta a nyugdíjba vonulása 
után? 
Hallottam, hogy a legjellemzőbb az, hogy a 
nyugdíj után valami egészen mással foglal-
koznak az emberek, amit aktív életükben csi-
náltak. Ebben is a kihívást láttam: mennyire va-
gyok idős? Tudok-e még újdonságokat befo-
gadni? Ebben a hitem és a lányom segített. 
Számomra új gyülekezetbe kezdtünk járni 

BESZÉLGETÉS TÓTHI JÓZSEFNÉ, MARGÓVAL 
 

ÉP TESTBEN ÉP LÉLEK, 
AVAGY TANULNI ÉS MOZOGNI 

SOHASEM KÉSŐ! 
 
Az időskori tanulás egyben fiatalságunk záloga is. A gerontológiai kutatásokból ismert, 
hogy azok az idősek, akik megőrzik társadalmi kapcsolataikat, mozgékonyak és nyitottak 
maradnak, teljesebb öregkorra számíthatnak. Azok, akik fiatalkorukban többet tanultak, 
tehát az agyi idegsejtjeik közötti kapcsolatok, a szinapszisok száma magasabb, időseb-
ben is tanulékonyabbak maradnak. Jó hír, hogy az intelligencia, a kreativitás, 
a műveltségi szint a korosodással nem ha-
nyatlik törvényszerűen: az idegsejteknek az 
öregedés okán törvényszerű csökkenése 
ellensúlyozható a közöttük levő kapcsolatok 
tanulással történő megújításával, az embe-
ri kor legvégéig. Sokan nyugdíjas korukban 
jutnak el arra az elhatározásra, hogy valami 
egészen új ismeret birtokába jussanak, vagy 
olyan képességeiket fejlesszék, amelyekre ak-
tív korukban nem jutott idő vagy energia. Így 
tett Tóthi Józsefné, Margó is, aki mesélt éle -
té ről és arról, hogy miként kezdett új életet 
hatvanas, nyugdíjas éveiben. Példája inspirá-
ló másoknak is. Vele beszélgettem erdőkertesi 
otthonában.

„Akárki, aki abbahagyja a tanulást, öreg, legyen bár 
20 vagy 80 éves. Akárki, aki folyamatosan tanul, fi-
atal marad. Az élet legnagyobb dolga az, hogy az 
eszedet fiatalon tartsd.” 

(Henry Ford)

Tóthi Józsefné, Margó

Fotók: Rimai
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együtt, amely egy 
új szemléletet és új 
emberi kapcsolato-
kat hozott az éle -
tembe. A gyüleke-
zetben lehetősé-
get hirdettek je-
lentkezésre a 
Szent Pál Aka-
démián te-
ológus kép-
zésre. Ek-
kor, 66 éve-
sen beadtam a je-
lentkezésem. Felvételt nyer-
tem, és 2017-ben meg is kezdtem a tanulmá-
nyaimat. Két és fél évig jelenléti oktatás volt az 
Akadémián, utána a pandémia miatt online 
képzés volt még két és fél évig. Ezért az addigi 
informatikai ismereteimet is fejleszteni kellett. 
Sok éjszakát tanultam át. Még óhébert és ógö-
rögöt is tanultunk. Új, okleveles teológusi ok-
levelemet 2023 januárjában vehettem át 72 

évesen. 

 
Szónoklatot is tanultak? 
Igen, retorika is volt a képzésben. Szabadon 
választott témában kellett előadást tartani. Én 

a futást vá-
lasztottam témának. Fu-
tóruhába öltöztem, egy 
érmet a nyakamba 
akasztottam, és a testi-
lelki egészség egyensú-
lyának szükségességéről 
beszéltem. Elég hiteles 
lehettem, mert a taná-
runk az előadás végén 
elvett egyet a bemuta-
tásra vitt, futással kapcso-
latos információs füze-
tekből. 
Mióta fut? 
A rendszeres futást 60 
évesen kezdtem, amelyre 
lelkipásztorunk inspirált. 
Ő triatlonos volt, és 2011. 
október 23-án elvitt minket 
Veresegyházra 1956 mé-
tert futni. Utcai cipőben és 
farmerben utolsónak sike-

rült célba érnem. Valaki bekiabált a célnál, hogy 
az utolsókból lesznek az elsők. De én nem akar-
tam utolsó lenni, és elkezdtem rendszeresen 

edzeni. Ma már 50 kilométert futok he-
tente Erdőkertes és Veresegyház kö-
zött. Izraelben is futottam már mara-
tont. Minden hétvégén rendszeresen 
az ország különböző helyein futó-
versenyeken veszek részt. Április 2-
án például Ráckevén futok félmara-
tont. 
Miben segített a tanulás és a sport? 
A tanulás és az ismeretszerzés 

iránti vágy ösztönös, igyekszik az ember 
alkalmazkodni a változásokhoz, gazdagítani az 
életét. Ezért a kíváncsiságot, az új befogadá-
sa iránti igényt fent kell tartani egész éle tünk-
ben. Ezt nevezik manapság divatos kifejezéssel 
„lifelong learning”-nek. Az új világhoz, tech-
nológiák elsajátításához folyamosan tanul-
nunk, alkalmazkodnunk kell. 
A tanulás módjai és lehetőségei a hagyomá-
nyos tantermi oktatáson bőven túlmutatnak, 
bármilyen formát ölthet! A kutatások szerin mi-
nél többet tanul az ember, annál kisebb az esé-
lye az időskori demenciának. Növeli az önbi-
zalmunkat, gazdagítja a társas kapcsolatainkat 
és kifejező képességünket. 
A futás pedig megtanít önmagam legyőzésé-
re, segít az egészség megőrzésében és sike-
rélményt ad. Egy alkalommal a testvéremet szü-
letésnapján azzal ajándékoztam meg, hogy ke-
rekesszékben tolva együtt küzdöttük le a ver-
senytávot. Nincs nagyobb öröm annál, amikor 
a lányommal együtt futunk félmaratont. 
Mindenkinek csak ajánlani tudom, hogy tegye 
próbára a képességeit. Megéri. 
 

Rimai S. Éva 



ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 
 

II. ESE KUPA 
 
2022-ben első alkalommal, két korosztály-
ban (U11, U13) rendezte meg az Erdőkerte-
si Sportegyesület az ESE Kupát a szadai fo-
cisátorban. Egy évvel később új helyszínen 
és több korosztályban került megrende-
zésre a II. ESE Kupa. A helyszín ezúttal a Vác-
rátóti Sportcsarnok volt. 
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Február 4-én az U9-es korosztállyal vette 
kezdetét a torna, 6 csapat vívott körmérkő-
zéseket egymással. Sok szép cselt, akciót, 
gólt láthattunk a gyerekektől. A torna végül a 
Csömör KSK csapatának győzelmével zárult. 
U9: 1. Csömör KSK, 2. Veresegyház VSK, 3. 

BVSC-Zugló Grassroots, 4. Erdőkertesi SE, 
5. Csévharaszt KSK, 6. VS Dunakeszi U8 

 
Február 5-én a legkisebbek kezdték a napot.Az 
U7-es korosztályban 7 csapat vívott nagy küz-
delmet egymással. Egyszerre két pályán foly-
tak a mérkőzések. A gyerekek lelkesedése nem 
volt hiábavaló, hiszen a torna végén minden 
résztvevő éremmel térhetett haza.  
U7: 1. Jászfényszaru VSE, 2. Veresegyház VSK, 

3. BVSC-Zugló U6, 4. Iklad KFC, 5. Hévíz-
györki SC, 6. Erdőkertesi SE, 7. Csévharaszt 
KSK 

 
Vasárnap délután az U7-eseket követően az 
U11-esek léptek pályára. Remek megoldások, 
szép lövések mellett nagy védéseket is lát-
hattak a kilátogatók. A kupát 100%-os telje-
sítménnyel a Gödöllői SK együttese vihette 
haza. 
U11: 1. Gödöllői SK, 2. Galgagyörki SE, 3. Er-

dőkertesi SE, 4. Péceli SSE, 5. Kartal SE  
 

Az U15-ös tornára a Futsal7vége versenysoro-
zat miatt csak hónap végén, 26-án került sor. 
Ahogy a kis korosztályok tornája, úgy az U15 is 
remek hangulatban, jó csapatokkal zajlott.  
U15: 1. KISE, 2. Erdőkertesi SE, 3. Gödöllői SK 

II., 4. Galgagyörki SE, 5. VS Dunakeszi, 6. 
Gödöllői SK I.  

 
Köszönjük minden csapatnak a részvételt, bí-

zunk benne, hogy jövőre, a III. ESE Kupán újra 
találkozunk! 

Tajmel Barnabás 

Erdőkertesi SE U15  •  ESE Kupa (02. 26.)

Erdőkertesi SE U11  •  ESE Kupa (02. 05.)Erdőkertesi SE U7  •  ESE Kupa (02. 05.)

Erdőkertesi SE U13  •  Futsal7vége

Erdőkertesi SE U9  •  Edzőmérkőzés Kartal SE – ESE (02. 16.)
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U7: (OTP Bank Bozsik-program) 
02.05. II. ESE Kupa 6. hely 
02.16. Edzőmérkőzés Kartal SE – ESE 
02.23. Edzőmérkőzés ESE – Fót SE 
U9: (OTP Bank Bozsik-program) 
02.04. II. ESE Kupa 4. hely 
02.16. Edzőmérkőzés Kartal SE – ESE 
02.19. EdzőmérkőzésTura VSK – ESE 
02.19. III. Téli terem Bozsik-feszivál 
02.23. Edzőmérkőzés ESE – Fót SE 
U11: (OTP Bank Bozsik-program) 
02.04. Futsal7vége 

ESE – Visegrádi SE 0:3 
Gödi SE „fehér” – ESE 3:2 

02.05. II. ESE Kupa 3. hely 
02.09. Edzőmérkőzés Kartal SE – ESE  
02.11. Futsal7vége 

Gödi SE „kék” – ESE 5:2 
ESE – Fót SE 3:2 

02.11. III. Téli terem Bozsik-torna 
02.17. Edzőmérkőzés Veresegyház LUA – ESE 
02.25. Futsal7vége 

ESE – Szigetgyöngye SE 0:0 
Budakalászi MSE II. – ESE 2:5 

U13: (U13-as Futsal7vége II. osztály) 
02.05. Futsal7vége  

ESE – SZE-FI LSE (mérkőzés nélkül) 3:0 
Szigetgyöngye SE – ESE 0:5 

02.12. Futsal7vége 
ESE – Vác-Deákvár SE 2:3 
Talent 2009 SE – ESE 4:3 
Gödi SE „kék” – ESE 7:2 

02.25. Futsal7vége 
ESE – UTE Grassroots II. 1:4 
Pomázi Focisuli SE – ESE 7:2 

U15: (U15-ös Futsal7vége C-csoport) 
02.04. Futsal7vége 

RKSK I. – ESE (mérkőzés nélkül)  3:0 
ESE – Monori SE (mérkőzés nélkül) 3:0 

02.18. Futsal7vége 
Sülysápi Gyerekfoci – ESE 12:2 
ESE – Péceli SSE 3:8 
Kistarcsai VSC – ESE 11:7 

02.26. II. ESE Kupa 2. hely 
Felnőtt: (III. osztály, Északi csoport)  
02.11. Edzőmérkőzés Mogyoród KSK – ESE 
02.18. Edzőmérkőzés Gödöllői SK U19 – ESE 
02.22. Edzőmérkőzés ESE – Szada SE 
02.26. Edzőmérkőzés Zsámbok – ESE 
 
Öregfiúk: (Keleti csoport) 

Téli szünet 

EREDMÉNYEK 

A junior fiúk 73 kilós súlycsoportjában Újvári 
Lajos, a Testvériség Újpalota SE áprilisban 19 
esztendős kitűnősége egy-egy fogását rontotta 
el, ám mivel a 122 kilós szakítása után lökésben 
megbirkózott a 151 kilogrammal, nemcsak a fo-
gásnemben, hanem 273 kilóval összetettben 
is magyar korosztályos csúcsot ért el. Utóbbi 
produktuma ráadásul az abszolút sorrend é -
lé re is repítette, az összetettet az adott súly-
csoport világcsúcsához viszonyító Robi-pon-
tok alapján ő lett a szombathelyi verseny 
honi legjobbja, minden korosztály képviselő-
it megelőzve. Ez volt számára az est fénypontja.  
Az eredményhez gratulálunk, további sikere-
ket kívánva Újvári Lajosnak!  

Forrás: utanpotlassport.hu 
 

Rimai S. Éva

SÚLYEMELÉS 

ÚJVÁRI LAJOS 
KOROSZTÁLYOS BAJNOK LETT! 

 
Újvári Lajos erdőkertesi fiatal súlyemelő sikereiről már olvashattak az Erdőkertesi Napló 
olvasói. Most újabb kiváló eredményéről adhatunk hírt. Tizenkettedik alkalommal adott 
otthont Szombathely március 11-én a súlyemelők Savaria Kupa – Tóth Géza Emlékverse-
nyének, amelyen több mint félszázan indultak a különböző korosztályokban. Az esemény 
a sportágban majdhogynem unikumnak számító módon pénzdíjas verseny, amelyen az idén 
nyolcszázezer forintot osztottak szét a legjobbak között. 
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1. Budapesten 2023.01.21-én került sor a BP-
UTE Felnőtt Junior Országos Versenyre, 
amelyen a nők versenyében Ábrahámné Szí-
jártó Mercedes (70 kg) II. helyezést ért el, 
Rózsa Vivien (78 kg) IV, míg Diós Lara (48 
kg) VII. helyen végzett. A férfiak között Sal-
lai Bence (+100 kg), míg Mentes Péter (-100 
kg) súlycsoportban VII. helyezettek lettek. 
Ábrahámné Szíjártó Mercedesről már ko-
rábban olvashattak az Erdőkertesi Naplóban, 
akinek eredménye azért is tiszteletre mél-
tó, mert látássérültként méretteti meg ma-
gát egészséges sportolók között. Példaér-
tékű a teljesítménye. 

2.Szegeden 2023.02.18-án rendezték meg 
az IFI Országos Bajnokságot, melyen egye-
sületünket a legszínvonalasabb küzde-
lemmel Perger Örs képviselte – serdülő kor-
osztályos létére. Méltán megállta a helyét 
az idősebb korosztályban. Jól és taktikusan 
küzdött, de a mérkőzés ideje alatt nem si-
került pontot érő akciót elérnie. Ezután kö-
vetkezett a Goldenscore, amiben sajnos 
alulmaradt. Eredménye elismerésre méltó. 
Ezt követte a felnőtt MK, ahol két értékes 
pontszerző helyet vívtak ki nekünk a „lá-
nyaink”. Büszkék lehetünk rájuk, ügyesen 
küzdöttek.  

3. Budapesten 2023.02.25-én rendezték 
meg a Diák-B és A kategória, valamint a Ser-
dülő kategória Regionális versenyét. Egye-
sületünk ismételten szép helyezéseket 
ért el. Ismét öregbítették az EJSE hírnevét. 
Itt külön kiemelném a Diák-A kategóriás 
Szigligeti Benedek judokánkat, aki az idő-
sebb Serdülő kategóriában is megméret-
tetett. Mindkét kategóriában dobogós 
helyezést ért el. A másik judokánk Goller 
T. Bendegúz, aki versenyen kívül „barát-
ságos” mérkőzéseket vívott idősebb el-
lenfeleivel Diák-C korosztályos létére. 
Diák-B és A kategóriában is sikerült a do-
bogóra állnia. Úgy gondolom, hogy a jö-
vőre nézve korosztályának kiemelkedő 
versenyzője lehet.  

4.Budaörsön 2023.03.04-én megrendezett 
Diák-C-B-A és Serdülő Regionális bajnok-
ságon hét fő judoka képviselte az egyesü-
letünket. A versenyen négy korosztályban 
összesen 374 fő indult 50 db judo klub rész-
vételével. Ebből az EJSE a 18. helyen vég-
zett az összesített ponttábla alapján. Gra-
tulálok mindenkinek, és példaképül állítom 
őket az EJSE többi judokája elé. Nagysze-
rűen küzdöttek, és ismételten öregbítették 
Erdőkertes hírnevét. Ez a regionális baj-

nokság egy jó felkészülési lehetőség volt a 
hamarosan megrendezésre kerülő országos 
bajnokságra. Reméljük, hogy ott is ilyen szép 
eredményeket tudunk kiharcolni. Nagyon 
tetszettek Perger Örs és Karner Boróka el-
szánt harcias küzdelmei. De a legnagyobb 
meglepetést Goller Bendegúz okozta, aki 
saját korosztályában nem talált legyőzőre. 
Így úgy döntött, hogy a tőle egy évvel 
idősebbek között is elindul, és megmé-
retteti magát, amely jóra sikeredett, hi-
szen 3 darab ipponos eredménnyel zárta 
azokat, még mérkőzés időn belül. A jövő 
nagy reménysége lehet, csak így tovább 
„Bendi”!  

5. Mórahalmon 2023.03.18-án megrende-
zett Diák-B-A-MK és Serdülő ORV verse-
nyen elért eredményeink azt igazolják, 
hogy Szigligeti Benedek nagyon szépen fej-
lődik. Mérkőzéseire jól koncentrált. Külön 
kiemelném, hogy a tőle idősebbek között 
is bátran elindult, küzdött és harcolt. Fiatal 
kora ellenére így tud szerezni sok-sok ver-
senytapasztalatot. Perger Örs a nagy lét-
szám ellenére gyönyörűen küzdötte be 
magát a 4-es döntőbe. Ott egy pár má-
sodperces kihagyás elég volt ahhoz, hogy 
„lecsússzon” a bronzéremre. Mérkőzései jól 
átgondolt és taktikailag felépítettek voltak. 
Gratulálok versenyzőink versenyen elért 
eredményeihez! 

 
Vincze Zoltán 

ERDŐKERTESI JUDO SPORT  EGYESÜLET 

HÍREK AZ ERDŐKERTESI JUDÓSOK 
2023. I. NEGYEDÉVI VERSENYEREDMÉNYEIRŐL 
 
Az Erdőkertesi Judo Sport Egyesület judokáinak jól kezdődtek az idei év versenyei. Vinc-
ze Zoltán edző büszkeséggel számolt be lapunknak az örömteli eredményekről, amelyek 
elismerést vívtak ki ebben a sportágban Erdőkertesnek. Gratulálunk a versenyzőknek, és 
további sikereket kívánva drukkolunk nekik!

„Kétféle judo van. A kis judo csak a technikákkal és 
a test fejlesztésével foglalkozik. A nagy judo az 
élet értelmének elérését is célul tűzi ki: a lélek és a 
test a lehető leghatékonyabban van használva.” 

(Jigoro Kano)
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INGATLANKÖZVETÍTÉS 
SIPOCZ KATALIN´́

• független egyéni vállalkozó 
• okleveles ingatlanértékesítő 
• teljeskörű ügyintézés 
• helyismerettel 

sipocz.kata@gmail.com

06 70 640 9386




